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§ 29 Val av justerare 

Rådet utser Rolf Roos att justera protokollet jämte ordförande.  

§ 30 Fastställande av föredragningslistan 

Rådet fastställer föredragningslistan i sin helhet. 

§ 31 Information om hjälpmedelscentralens verksamhet 

Elin Johannesson, arbetsterapeut. Föredrar rehabiliteringsenhetens verksamhet 
som utgår från Nicklagården.  

Rehabiliteringsteamet kommer ut efter referens. Miljö- och behovsbedömning 
sker i första skedet och det sker hemma i personens bostad. Om en person har 
hjälpmedel ska detta följas upp årligen av rehabiliteringsteamet. 

Hemgång från lasarettet är prioriterat eller om man bor ensam i ordinärt 
boende.  

Kommunen är ansvarig för att hjälpmedel från hjälpmedelscentralen är i skick 
och fungerar. Kommunens hjälpmedel är märkta med en orange markering.  

Privatpersoner är välkomna att höra av sig om en statusförändring sker, 
hemtjänst kan också höra av sig, Region Kronoberg meddelar eventuella behov 
som kan finnas till rehabiliteringsenheten.  

Hjälpmedel finns även på sjukhus om person blir utskriven under helg och är i 
behov av hjälpmedel. Detta eftersom hjälpmedelscentralen inte är öppen 
under helger.  

Ett besök kostar 350 kr, även om det sker flera besök under en månad är det 
detta belopp som debiteras. Kostnad för hjälpmedel är 73 kr/abonnemang 
(person) och månad. Oavsett om man har ett eller flera hjälpmedel. 
Abonnemang betalas via faktura. 

En person som har hjälpmedel och inte längre är i behov av dessa kan själv 
lämna tillbaka sina hjälpmedel genom att fylla i en blankett och återlämna 
hjälpmedlet till hjälpmedelscentralen. Då tas abonnemanget bort.  

Information om kostnader finns på kommunens hemsida:  
https://www.almhult.se/kommunpolitik/saharstyrsalmhultskommun/taxoroch
avgifter/avgifterinomvardochomsorg.1776.html   

Demonstration av hjälpmedel 

- Ny rullatorsmodell  
- Sängstöd 
- Sängklossar 

https://www.almhult.se/kommunpolitik/saharstyrsalmhultskommun/taxorochavgifter/avgifterinomvardochomsorg.1776.html
https://www.almhult.se/kommunpolitik/saharstyrsalmhultskommun/taxorochavgifter/avgifterinomvardochomsorg.1776.html
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- Toalettförhöjning 
- Mobil hygienstol 
- Rullstol 

 

Finns behov av trapphiss eller andra installationer får den enskilde söka bygglov 
hos miljö- och byggnadsnämnden. Den enskilde får då bekosta 
installationsarbetet.  

Elin lämnar ut häften om fallprevention och hjälpmedel som 
hjälpmedelscentralen inte har.  

Man är välkommen att höra av sig till hjälpmedelscentralen vid frågor, 
telefonnumret är 0456–55406. 

Rådet tackar hjälpmedelscentralen för informationen. 

§ 32 Diskussion om ”Framtidens äldreomsorg” 

Eva Ballovarre (S) och Lars Ingvert (S) presenterade nuläge gällande Framtidens 
äldreomsorg. Underlag med information om kommunstyrelsens förslag till 
beslut biläggs rådets anteckningar.  

• 10.1 Tjänsteskrivelse om återrapportering med förslag på åtgärder 
gällande uppdrag om framtidens äldreomsorg avseende 
bostadslösningar, lokaler och att minska den ofrivilliga ensamheten 

• 10.2 Rapport Framtidens äldreomsorg 

Målsättningen är att implementera beslutet så snabbt som möjligt, senast om 
16 månader. Det är viktigt att hanteringen är anständigt och värdigt.  

SPF Älmhult anser att kommunen inte borde gå igenom med förslaget, med 
hänsyn till föreningar, organisationer och anhöriga som anser att detta är att 
köra över folk.  

Eva Ballovarre och Lars Ingvert förklarar att beslutet kommer att fattas vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 5 december 2023 (i enlighet med bilagt 
dokument 10.1). Det finns en bred politisk samstämmighet i frågan med 
inriktningsbeslut i kommunfullmäktige och remissyttrande från socialnämnd 
som backar upp förslaget.  

SPF Älmhult lyfter Höganäs och Ängelholms kommun som ett gott exempel där 
omsorgsverksamheten bedrivs i bolagsform.  

Rådet förde en allmän diskussion om byggstandarder för särskilda boenden, 
statsbidrag och beviljande av bistånd.  
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Rådet diskuterade personalens situation i relation till brukarna. Rådet är ense 
att det är viktigt att personalen är med för att stötta och skapa trygghet i 
processen och för att kunna göra det och ha förståelse behövs saklig 
information om motiv till kommunens beslut. 

Rådet vill att Framtidens äldreomsorg blir en stående punkt vid rådets 
sammanträden. 

§ 33 Remiss avseende skrivelse från PRO och SPF 

Synpunkter på den förberedande hanteringen. Rådet önskar att remisser 
skickas ut tidigare då det blir för kort tid att hantera om de går ut med 
kallelsen.  

Sveriges Pensionärsförbund (SPF) har tagit fram ett svar som skickas till 
kommunstyrelsen den 1 december 2023.  

§ 34 Utvärdering av projekt med kyld mat 

Utvärdering av projekt med kyld mat pågår. Två områden har berörts under 
projekttiden; centrala 2 samt västra yttre kommundel. 80 brukare har testat 
kyld mat under testperioden. Dessa utgör också underlag i utvärderingen. 

Utvärderingen ska ge vägledning till hur kommunen går vidare i frågan.  

§ 35 Sjukresors servicenivå 

Rådet undrar hur bedömningen av rätt till sjukresa görs av regionens 
medarbetare vid centrallasarettet i Växjö. Detta då enskilda uppges ha nekats 
rätt till sjukresa och i stället hänvisats till kollektivtrafik.  

Ordförande tar frågan med sig. 

§ 36 Kö till särskilt boende 

Personer som är biståndsbedömda och står i kö till särskilt boende ska enligt lag 
hänvisas plats inom tre månader. Uppföljning av kö till särskilt boende sker 
kvartalsvis.  

För fjärde kvartalet 2023 finns elva personer som väntar på plats på särskilt 
boende samt tre som avböjt plats. Platstilldelning sker efter behov, inte efter 
kötid. 

Socialnämndens verksamhet ser över reglemente för väntetid och 
möjligheterna att stå kvar i kön även om man avböjt plats. 
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§ 37 Aktuell information från kommunstyrelsen 

Lars Ingvert informerade kort om: 

• Kommunen står inför ekonomiska utmaningar framöver. Det beror dels 
på ökade pensionskostnader dels på stigande räntor och inflation. 
Kommunen har investerat mycket de senaste åren (ca 800-900 Mkr). 
Exempelvis skolor, vattenverk, överföringsledningar, färdigställda 
tomter. 

• Projektet Furulund är uppskjutet.   
 

SPF Älmhult framför att man anser att kommunen har misskött hanteringen av 
ekonomin samt att det borde vara ett krav att anställda inom kommunen är 
skrivna i kommunen.     

 

§ 38 Fråga angående protokoll 2023-09-05 § 21 

(handläggningstider) samt § 27 (hemtjänstindex) 
 

§ 21 Handläggningstider för färdtjänstintyg  
Handläggningstiden för färdtjänstintyg är tre veckor. Detta gäller under 
förutsättning att ansökan är korrekt ifylld samt att giltigt intyg från läkare eller 
sjuksköterska - finns. 

 

SPF Virestad menar att det finns uppgifter om att det tar längre tid och önskar 
att detta klargörs vid kommande sammanträde. 

 
 

§ 27 Övriga frågor 

• Rankinglistor som instrument för verksamhetsutveckling. Kommunen köper 
inte in SPF hemtjänstindex. Detta eftersom Socialnämndens verksamhet 
idag hämtar information från ett flertal andra källor. Exempelvis 
kommunenkät inom äldreomsorg och e-hälsa, Socialstyrelsens nationella 
brukarundersökning, senior alert och Kolada. Därmed anser verksamheten 
att man har tillräckligt underlag för verksamhetsutveckling.  

 

 

SPF Virestad menar att kommunen kan ha mycket nytta av det nya 
hemtjänstindexet.  
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SPF Virestad vill att rådet under 2024 får redovisat de rapporter som 
verksamheten använder för verksamhetsutveckling och jämförande analyser. 
Områdena hemtjänst och färdtjänst är särskilt betydelsefullt.   

§ 39 Val av ersättare/suppleanter i referensgrupp 

Följande utsågs av rådet som ersättare i referensgrupp:  

• PRO, Laila Bengtsson 

• SPF, Birgitta Eriksson 
 

§ 40 Övriga frågor 

• SPF Virestad önskar att det på rådes kommande kallelser finns med en 
punkt som heter ”Föregående mötesprotokoll”. 
 
Medlemmarna i rådet accepterar förslaget. 
 

• SPF Virestad önskar att det framledes följer med en förteckning över 
vilka punkter som lyfts i rådet och som inte behandlats.  
 
Medlemmarna i rådet accepterar förslaget. 
 

• Förslag på sammanträdestider 2024 
Föreslagna datum: 
27/2 
28/5 
27/8 
26/11 
Förmöte för organisationerna kl. 13. Rådets sammanträde börjar kl. 14. 
 
Medlemmarna i rådet accepterar förslaget. 
 

• Fråga från SPF och PRO 
SPF och PRO föreningarna har inget anslag och undrar om det finns 
möjlighet till detta.  
 
Svar: Bidrag går i huvudsak genom Kultur- och fritidsnämnden och 
bidragen riktas i huvudsak till barn- och unga. Det kan finnas möjlighet 
att bidrag söka genom Socialstyrelsen.  
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Korrigering av föregående protokoll 

SPF Älmhults representant Jan-Erik Anderek deltog vid rådets föregående möte, 
2023-09-05. 

 

  


